
Bültenimizin

bu sayısına

uzun yıllar PTT’de

görev yapmış

1625 sicil no'lu

üyemiz Elektrik

Yüksek Mühendisi

Hasan Suni

ŞİŞİKOĞLU konuk

oldu. 37 yıllık

meslek yaşantısı

olan ŞİŞİKOĞLU ile

yaptığımız

söyleşiyi sizlere

aktarıyoruz.

İ BÇİMİZDEN İRİ...

Bize kendinizi tanıtır mısınız?

Tire doğumluyum. İlkokul ve ortaokulu

orada okudum. Liseyi İzmir'de Atatürk

Lisesi'nde yatılı olarak okudum. Lise

mezuniyetinden sonra İTÜ'de yüksek

mühendis tahsilini yaptım. 1963 yılında

mezun oldum. Mezuniyet sonrası askere

gitmeden iş hayatına atıldım. Ankara'da ve

Adapazarı'nda TEK'de çalıştım. Elektronik

röle ve test mühendisliği bölümünde

araştırma laboratuarında ENH üzerine

araştırmacı olarak çalıştım. Sonra askerlik

dönemim başladı, Deniz Kuvvetleri

Komutanlığı'nda. Ondan sonra PTT

çalışmaya başladım. Başka bir yere

gitmeden İzmir'de bütün kademelerde

çalıştım. Mühendis, başmühendis, teknik

müdür, baş müdür. Ta ki 1993 yılına kadar

oldu bu. 1993 yılında bizi aldılar

başmüdürlükten başka bir yere tayin ettiler

müşavir yaptılar. 10 ay kadar müşavir

olarak görev yaptım sonra PTT ve Telekom

Başmüdürlüğü'nden 1994 yılında emekli

oldum. İki sene emeklilik yaşadım. Sonra

1996 yılında RTÜK Bölge Müdürlüğü

burada açılınca orada uzman müdür

yardımcılığı görevinde bulundum, zaten

müdürlük falan istemiyordum. Müdür

arkadaşımız ayrılınca 1999 yılında

müdürlük görevinde bulundum, 2003

yılında emekli oldum. Hizmet sürem 37 yıl.

PTT Arla'yı yok etme yönünden iyi bir

durum değildi. Araştırma yönünden çok

önemliydi. Ben uzak mesafeli sistemler

üzerinde çalıştım, yani hatlar üzerinde

konuşmalar. Bu sistemlerin ilk basitini Arla

başlangıçta yaptı. Tek kanalla başladı

radyolinklere kadar ulaştı. Özelleştirmeden

sonra tabii bu çalışmalar olmadı.

Çalıştığımız sürede bizi en çok üzen

şeyler bekleme yani telefon taleplerini

karşılayamama idi. Öyle yerlere vardı ki

İzmir'de 15 sene telefon bekliyor. Ama

bakan tercihi geliyor önünüze dolayısıyla

kontenjan çok aşılıyordu.

Daha sonra Özal döneminde kredi

bulundu yatırıma hız verildi. 80 li yıllardan

itibaren atılıma geçildi. Ve ilk elektronik

santrallarla başladı arkasından dijitallere

geçildi. Ama tabii 90 lı yıllara kadar bazı

yörelerde çok sıkıntı çekildi.

Bayağı yıprandık. Mesela Mehmet

Köstepen milletvekili olduktan sonra

telefon açtı, bir yere telefon istedi.

Darboğaz vardı inceledim konuyu biz

yapamadık. Açtım telefonu sayın

milletvekilim bunu bizim bu şartlarda

PTT Arla ve sonrasında yaşananları

nasıl değerlendiriyorsunuz?
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yapmamız şu an mümkün değil. Ama

sayın ulaştırma bakanına siz bunu

söylerseniz o bakan yetkisi olarak biz o

zaman açarız aksi halde sıraya

girersiniz. Başka çaresi yok. İlgili

yönetmelik bu şekilde, usulsüz bir iş

yapmamız mümkün değildi. Yani

siyasiler bürokratı rahatlaması lazım

ama önümüze engeller koyulursa bir

şey çözülmüyor.

S ı r a bek l emen i n de önünde

kadrolaşma, personel hareketleri bizi

daha çok sıkıntıya sokuyordu. Şef

yapmak, amir yapmak, müdür

yapmak, yer değiştirmek için yapılan

tekl if ler, zorlamalar… Mesela

şehirlerarası servisimiz var. Eskiden

şehirlerarasını bağlatma yoluyla

gerçekleştiriliyordu. Büyük salonlarda

devamlı hanımlar hiç durmadan

bağlantı yapıyordu, zor bir işti çok kişi

çalışıyordu. Seçilirken seslerine,

konuşmalarına sabırlarına göre

K a d r o l a ş m a k o n u s u n d a

görüşleriniz?

seçiliyordu. Sonra bu yer değiştirmeler

başlayınca hanımlar ayağa kalktılar.

Herkes birisini bulup yer değiştirmeye

başladı. Çünkü o servis zaten

kaldırmıyor, azaltmaya gidince zor

oluyor. İşte bunları anlatmaya

ç a l ı ş ı y o r s u n u z , ö n l e m e y e

çalışıyorsunuz. Şahsen ben bunlara

karşı koymaya çalıştım hemen hemen

karşı koydum ama çok kalıcı olmadı.

D a h a ö n c e k i s e n e l e r d e ü s t

kademelerdekilere bunları uygun

şekilde anlatarak çözmeye çalıştım

ama sonraları üst kademelerdekiler de

siyasal kıskaca alındılar. Bunları hep

beraber önlersek oluyor ama tek

başına önlemeye çalışmak pek

mümkün değil.

Telekom'un özelleştirilmesine

baştan beri taraftar değildim. Çünkü

Telekom çok oturmuş bir yapı eğer

bunların birtakım zorlukları varsa o

zorlukları giderip daha özerk bir

Telekom'un Ofer'e satılmasını

nasıl değerlendiriyorsunuz?

yapıyla çalışmak gerekir diye

düşünüyorum. Şimdi özelleşince nasıl

olur bi lemiyorum. Telekom'un

stratejik durumu şu anda fazla değil.

Telekom bundan sonra ne olur

derseniz; belli birşeyde kalır. Cep

telefonlarıyla birtakım şeyler yok

olmaya başladı. Eski telefon

alışkanlıklarımız yok, gereksinmeler

azaldı. Eski büyük şebeke önemini

kaybetmeye başladı.

Özelleştirme sürecinden sonra bütün

çalışanlar tedirgin oldu. Birçokları da

ayrılmaya tevessül ettiler. Telekomun

üst yönetimi ayrılanların bir kısmı çok

önemli elemanlar. Bu yüzden yeni bir

düzenleme yapmışlar personele belli

bir süre vermişler şu kadar yılı olan şu

kadar çalışmış olan biraz daha iş

sürekliliği yönünden garanti vermişler.

Ama bu garantiyi ilelebet değil.

RTÜK'ün görev i radyo ve

televizyonların yayınlarını içeriği

y ö n ü n d e n b e l l i y ö n e t m e l i k

çerçevesinde değerlendirmek. Bir de

tabii teknik yönü var frekanslarını

denetlemek onlara frekans tahsisi

yapmak. Ama frekans tahsisi

yapamadılar. Yayınların kapatılması

konusunda biz değil üst kurul karar

veriyordu. Frekans tahsisi konusunda

kaçak yayınlar çok oluyordu. Mesela

iyi niyetli bir çocuk almış bir takım

şeyler. Küçük bir verici yapmış

Telekom çalışanlarının statüsü

nedir?

RTÜK'le ilgili ne bekliyordunuz,

etkinliği yerinde kullanılıyor mu?
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bulamadık biz o yayını bir frekanstan

çıkmış. Bu üst kurullar hiçbir bakana

bağlı değil Bağımsız karar veriyorlardı

benim çalıştığım sürede böyleydi.

Girdiğiniz yerde ben burada

hakikaten çalışacağım onun gayretini

göstermel i . İşyer ler inde baz ı

olumsuzluklar olabilir ama bunu

bahane etmek doğru değil. Sabretmek

her şeyi çözüyor. Ama işyerinizi

seviyorsanız kendinizi işyerinizde

sevdirirsiniz.

Bu ilişkiler şart tabii. Önceki

çalışmalarda EMO’nun gayretiyle

önemli ve mantıklıydı. Ama şimdi

şirketleşmede şirket hayır dese

y a p ı l a c a k b i r ş e y y o k .

Telekomünikasyon Üst Kurulu ile EMO

organizasyonlarda bulunabi l i r .

Genç mühendislere tavsiyeleriniz

nelerdir?

Odanın PTT ile ilişkilerinde

kentin altyapısına yönelik olarak

olumlu şeyler sağlanmıştı. Telefon

kablolarının yeraltına alınması

gibi konularda protokol ler

yapılmıştı. Odanın o dönemde bir

rolü olmuştu. Özelleştirme sonrası

bu ilişkilerde ne tür gelişmeler

oldu? Nasıl değerlendiriyorsunuz?

Telekomünikasyon Üst Kurulu'nun

ş i r k e t l e r ü z e r i n d e b i r t a k ı m

yaptırımları var.

Bülteninizi her zaman alıyorum ve

okuyorum. Basında da birtakım

beyanatlarınız oluyor. Mesela şu anda

büyük bir uydu kirliliği var. Önceden

kablo kirliliği var şimdi anten kirliliği

var. Uydu kurmak serbest, izin

alınmıyor herhangi bir yerden. Öyle

binalar var ki bütün binanın cephesi

antenle dolu. Belediye estetik yönden

müdahale var. Aslında İzmir'de kablo

tv var. Benim zamanımda kablo tv

çalışmalarına başladık. Kapı kapı

elemanları dolaştırdık pırıl pırıldı

herhangi bir kirlilik yoktu. Ama

sonradan teknik yönden bozuldu.

Köylere santral lar gitmeye

başladı. 250-500 abonelik elektronik

santrallar. Bunlar dışarıdan alınıyor,

biz belli önceliklere göre bunu

değerlendiriyorduk. Biz önce istatistik

EMO'nun çalışmalarını nasıl

değerlendiriyorsunuz. EMO'nun

y a p m a s ı g e r e k t i ğ i n i

düşündüğünüz çalışmaları var mı?

M e s l e k y a ş a n t ı n ı z d a

unutamadığınız bir anınız var mı?

bilgi topluyorduk. Mesela köylerden

kaç istek var onu önce belirliyorduk.

Sonra Ankara'ya bildiriyorduk. Bir

tarihte bir milletvekili geldi. Onlar da

kendi yörelerinde birtakım incelemeler

yapıyorlar tabii. Bana falanca köye

500’lük santral gerekli diye bir not

verdi. İnceledik konuyu baktık o

köyden bir istek yok. Ama komşu

köyden istek var , para lar ın ı

yatırmışlar. Ben de milletvekiline

durumu açıkladım. O köyde yok ama

komşu köyde var. Ama ilgili birime

ilettim istek toplayacak dedim.

Milletvekili olmaz dedi. Bir müddet

geçti milletvekili geldi. Tabii Ankara ile

görüşmüş santral çıkmış. Gittik köye

santral muhtarlıkta duruyor. Ama

santralla bitmiyor montaj yapılacak

oraya bir de kablo çekmek gerekiyor.

Milletvekiline bir şebeke yapabilmek

için kodlama gerekiyor. Neye göre

yaptıracağımı istekler belirler dedim.

Gelişigüzel şebeke yaptıramam dedim.

Ben mi l l e tvek i l i ne aç ık lad ım

yaptıramayacağım kusura bakmayın

önce vicdan dedim. Bayağı bir

sıkıntıda kaldım o zaman.

Ben teşekkür ederim.

Söyleşi için teşekkür ederiz

Elektronik Haberleşme Meslek Dalı Komisyonu’nda görev almak isteyen

üyelerimiz Şubemize başvurabilirler.

Ü Y E L E R İ M İ Z E Ç A Ğ R I
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